



الجمعية البرلمانية الآسيوية
اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية
باكو، أذربيجان



20 - 24 شباط/ فبراير 2024

جدول الأعمال التفصيلي

(1) إقرار جدول الأعمال

إن المشاركين مدعوون لاعتماد مشروع جدول الأعمال.

(2) الكلمة الافتتاحية من قبل رئيس الاجتماع

سيلقي رئيس الاجتماع الكلمة الافتتاحية.

(3) تقرير الأمانة العامة

ستقدم الأمانة العامة تقريراً موجزاً عن آخر أنشطة اللجنة الدائمة.

(4) النظر في مشاريع القرارات التي أوصى بها المجلس التنفيذي الثاني

استناداً إلى ما قرره اللجنة الدائمة في اجتماعها المعقود في تشرين الثاني/نوفمبر 10-11، 2023 في بغداد، جمهورية العراق، لم ينظر في مشروع القرار المتعلق بـ "دعم البرلمان الآسيوية الراسخ للشعب الفلسطيني" إلا المجلس التنفيذي الأول في أنطاليا، تركيا. وفي هذه الجلسة، قرر المجلس التنفيذي إنشاء "لجنة فلسطين". عقد الاجتماع الأول للجنة فلسطين في الجمعية البرلمانية الآسيوية في 10 كانون الثاني/يناير 2024 في طهران، الجمهورية الإسلامية الإيرانية. وتم النظر في "البيان الختامي بشأن الحالة الراهنة في دولة فلسطين" واعتماده بتوافق الآراء.

وينبغي أن تقرر الجلسة العامة الـ 14 إنشاء "لجنة فلسطين" وطريقة عملها.

(5) ما يستجد من أعمال.



Asian Parliamentary Assembly



Standing Committee on Political Affairs

Baku, Azerbaijan
20-24 February 2024



Annotated Agenda

1. Adoption of the Agenda:

Participants are invited to adopt the draft Agenda

2. Opening Remarks by Chairperson:

The Chair will present opening Remarks

3. Report of the Secretariat:

The Secretariat will present a summary report on the latest activities of the Standing Committee.

4. Consideration of the Draft Resolutions recommended by the 2nd Executive Council:

Based on the decision of the SC meeting on November 10-11, 2023, held in Baghdad, Iraq, only the draft resolution on "Asian Parliaments' Unwavering Support for the Palestinian People" was considered by the 1st Executive Council in Antalya, Türkiye. At this meeting, the EC decided to establish the "Committee on Palestine."

The first meeting of the Asian Parliamentary Assembly Committee on Palestine was held on January 10, 2024, in Tehran, Islamic Republic of Iran. The "Final Communiqué on the Current Situation in Palestine" was considered and adopted by consensus.

The establishment of the "Committee on Palestine" and its modality of work should be endorsed by the 14th Plenary.

5. Any other matters.